

Disclosure of Material Information

To: Bahrain Bourse

"AlBaraka Group B.S.C.". would like to announce the following material information:

الإفصاح عن معلومات جوهرية

السادة / بورصة البحرين

تعلن "مجموعة البركة ش م ب" عن الإفصاح عن معلومات جو هرية المبين تفاصيلها أدناه:

بعلن "مجموعة البرحة س.م.ب" عن الإقصاح عن معلومات جو هرية المبين لعاصيتها المان.				
Date	Date 24/11/2022			
Company Name	Al Baraka Group B.S.C. مجموعة البركة ش.م.ب BARKA			
Trading Code				
Subject	مجموعة البركة تطالب باسترداد ما يعادل 350 مليون دولار أمريكي أصولاً مودعة لدى مصرف لبنان المركزي			
	Al Baraka Group Calls for the Return of US\$350 Million Equivalent of Assets Held by the Central Bank of Lebanon			
	طالبت اليوم مجموعة البركة ("المجموعة")، مصرف لبنان المركزي باسترداد أصول قيمتها ما يعادل 350 مليون دولار امريكي تابعة لوحدتها المصرفية، بنك البركة لبنان ("البنك"). وبذلك، تفدّ المجموعة وتدين بشدة ما يصدره مصرف لبنان المركزي ومحافظه من معلومات مضللة ضد البنك.			
	وكان مصرف لبنان المركزي قد قام، بتاريخ 17 نوفمبر 2022، بوضع بنك البركة لبنان تحت إدارته بحجة عدم امتثال البنك لتعاميم محددة تشمل تنفيذ خطط إعادة هيكلة للبنك وتنفيذ مطالبات مصرف لبنان المركزي لمساهمي البنك بضخ مزيد من رأس المال			
	وكما صرّحت مجموعة البركة مؤخراً، فإنها ترفض جملةً وتفصيلاً تفسير مصرف لبنان المركزي للوضع وتؤكد عدم مقدرة بنك البركة لبنان أو أي بنك آخر في لبنان على تنفيذ أو اقتراح أي عملية إعادة هيكلة قابلة للتطبيق في ظل الغياب المستمر لخطّة شاملة وموثوقة لإعادة هيكلة القطاع المصرفي ككل، حيث أخفق مصرف لبنان المركزي في تقديم مثل هذه الخطّة رغم التدهور المستمر للقطاع المالي والظروف المتردية التي تسبب بها لمواطني لبنان واقتصاده وقطاع الأعمال فيه .			
	ففي مقابلة أجراها محافظ مصرف لبنان المركزي، مع قناة الحرة الإخبارية بتاريخ 21 نوفمبر 2022، أدلى المحافظ بتصريحات غير دقيقة حول الوضع المالي وملاءة بنك البركة لبنان. وعلى النقيض من ادعاءاته بمعاناة البنك من شح السيولة التي تمنعه من استئناف عملياته المصرفية، فبحوزة البنك ما يعادل 350 مليون دولار أمريكي أصول لدى مصرف لبنان المركزي، حيث تمثل أكثر من 80% من مجموع أصوله، منها ما يعادل 140 مليون دولار أمريكي مودعة في حسابات جارية.			
	ورغم الدعوات المتكرّرة من قبل بنك البركة لبنان، فقد واصل مصرف لبنان المركزي حيازة هذه الأصول التي تمثل ودائع عملاء البنك. كما واصل في الوقت ذاته الضغط على البنك ومساهميه لضخ			



مزيد من رأس المال، مع رفضه استعمال الأصول الجارية الهامة للبنك التي ما تزال بحوزة مصرف لبنان المركزي، والتي تعتبر أكثر من كافية لاستئناف العمليات المصرفية ودعم قدرة البنك على تمكين عملائه من الحصول على الأموال المودعة .

وفي معرض تعليقه، قال حسام بن الحاج عمر الرئيس التنفيذي لمجموعة البركة: "نجدد التعبير عن استياءنا وقلقنا من قرار مصرف لبنان المركزي والتصريحات الأخيرة لمحافظه والذي هو في نفس الوقت رئيس الهيئة المصرفية العليا التي قررت وضع بنك البركة لبنان تحت ادارة مصرف لبنان المركزي. كما صرّحنا مؤخراً، يملك البنك أصولا تعادل قيمتها 350 مليون دولار امريكي تعود ملكيتها للمودعين والمجموعة والتي تم إيداعها لدى مصرف لبنان المركزي ويرفض إرجاعها. وإننا ندعو المسؤولين المعنيين بتوضيح مصير هذه الودائع. إن المشكلة التي تواجه البنك وعملائه هي نفس المشكلة التي تعاني منها جميع البنوك العاملة في لبنان ولا يمكن حلها دون اتخاذ قرار عاجل من مصرف لبنان المركزي يتمثل بإعداد وطرح خطة إعادة هيكلة شاملة تبدأ باسترجاع الأصول المودعة لديه وضخ السبولة المطلوبة في القطاع المصرفي."

وتؤكّد المجموعة الآن بأنها بصدد اتخاذ جملة من الإجراءات لتقييم خياراتها القانونية وسبل الانتصاف بشكل كامل داخل وخارج لبنان من أجل الاستمرار في حماية حقوق ومصالح مساهميها وعملائها.

Al Baraka Group B.S.C. ("ABG" / the "Group") today called on the Central Bank of Lebanon for the return of assets equivalent to US\$350 Million belonging to its subsidiary Al Baraka Bank Lebanon ("ABL" / the "Bank"). In doing so, it again strongly refutes and condemns the continued misinformation and allegations being made against its subsidiary by the Central Bank of Lebanon and its Governor.

On 17 November 2022, the Central Bank of Lebanon seized control of ABL citing non-compliance with certain regulations including submission of restructuring plans for the Bank and the meeting of demands from the Central Bank of Lebanon for ABL's shareholders to inject more capital.

Material Information

As the Group has already stated, ABG outright rejects the Central Bank of Lebanon's interpretation of the situation and underscores the inability of ABL, or any other bank in Lebanon, to propose or undertake any viable restructuring in the continued absence of a credible and holistic plan for the restructuring of the banking industry as a whole, which the Central Bank of Lebanon has failed to provide despite the ongoing deterioration of the financial sector and the devastating conditions it has created for citizens of Lebanon and its economy.

In an interview given on 21 November 2022, to the Al Hurra news channel, the Governor of the Central Bank of Lebanon has made inaccurate statements on the financial position and solvency of ABL. Contrary to his claims that ABL lacks the liquidity to normalise banking operations, the Bank has the equivalent of US\$350 Million (representing more than 80% of its assets) placed with the Central Bank of Lebanon, out of which US\$140 Million in current accounts.

The Central Bank of Lebanon, despite repeated requests by ABL, has continued to withhold these assets representing the deposits of ABL's customers. At the same time, the Central Bank of Lebanon has continued to pressurize the Bank and its shareholders for the injection of more capital while refusing to account for

المعلومات الجو هرية

2

tel: +973 17541122 fax: +973 17536533 www.albaraka.com



the whereabouts of ABL's significant and strong current assets held with the Central Bank of Lebanon, which are more than adequate for the resumption of normalised banking operations and to support the Bank's ability to provide customers with access to their funds.	
Commenting, Houssem Ben Haj Amor, Group CEO at ABG, said, "We continue to be dismayed by the action of the Central Bank of Lebanon and recent statements by its Governor, who is also the Chairman of the Supreme Banking Authority which issued the decision to seize control of ABL. As we have stated, ABL has some US\$350 Million equivalent of assets, belonging to our depositors and the Group, held with the Central Bank of Lebanon, which has refused to return to ABL. We call on the concerned officials to clarify the fate of these deposits. The problem facing ABL and its customers is one that is impacting all banks in Lebanon and cannot be resolved without urgent action from the Central Bank of Lebanon to produce and deliver a comprehensive restructuring plan that begins with the return of assets it is withholding and the injection of much needed liquidity into the banking system." ABG continues to take action to fully assess its legal options and avenues for recourse both within and outside Lebanon in order to continue to protect the rights and interests of its shareholders and customers.	
mpact on المصرفية أو عملاء البنوك التابعة أو الشريكة للمجموعة عبر البلدان المعموعة عبر البلدان التابعة أو الشريكة للمجموعة عبر البلدان المعموعة	
revious relevant disclosures (if 20/11/2022 any)	
	normalised banking operations and to support the Bank's ability to provide customers with access to their funds. Commenting, Houssem Ben Haj Amor, Group CEO at ABG, said, "We continue to be dismayed by the action of the Central Bank of Lebanon and recent statements by its Governor, who is also the Chairman of the Supreme Banking Authority which issued the decision to seize control of ABL. As we have stated, ABL has some US\$350 Million equivalent of assets, belonging to our depositors and the Group, held with the Central Bank of Lebanon, which has refused to return to ABL. We call on the concerned officials to clarify the fate of these deposits. The problem facing ABL and its customers is one that is impacting all banks in Lebanon and cannot be resolved without urgent action from the Central Bank of Lebanon to produce and deliver a comprehensive restructuring plan that begins with the return of assets it is withholding and the injection of much needed liquidity into the banking system." ABG continues to take action to fully assess its legal options and avenues for recourse both within and outside Lebanon in order to continue to protect the rights and interests of its shareholders and customers. ABG continues to take action to fully assess its legal options and avenues for recourse both within and outside Lebanon in order to continue to protect the rights and interests of its shareholders and customers.

Name	ىبدالغفار 4. Ahmed	الإسم	
Title	نائب رئيس أول ـ علاقات المستثمرين First Vice President – Investor Relations		المسمى الوظيفي
ختم الشركة Company Seal		Signature التوقيع	
(al Baraka ()	Ahmed M. Abdul Chaffar	

3

Tel: +973 17541122 fax: +973 17536533 www.albaraka.com

Al Baraka Group B.S.C. P.O. Box 1882, Manama Kingdom of Bahrain هاتف: ۱۲۲۱۹۷۳ ۹۷۳ فاکس: ۹۷۳ ۱۷۰۳٦۰۳۳+ www.albaraka.com مجموعة البركة شمب ص.ب ۱۸۸۲، المنامة مملكة البحرين